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Dato: 11. marts 
Tidspunkt: 18.30 
Mødeleder: Ditte 
Sted: Skoleleders kontor 
 

Faste medlemmer 
Ditte Damkier (formand) 
Jonas Daugaard Kyndesen(næstfor-
mand)  
Anette Frank (skoleleder)        
Thomas Maltha Grønborg(sekretær) 
Katja Hansen 
Helle Mejer Thomsen 
 

Afbud 
Helle 
Claus 
Morten 
Clara 
Freja 

Faste medlemmer 
Claus Munch Andersen 
Morten Higham              
Thomas Høj Mortensen  
Jesper Wulff (medarbejderrep.)                       
Marianne Haugaard Christensen (medarbejderrep.) 
Freja Bærnthsen(elevrådsrep.)   
Clara Spohr (elevrådsrep.) 
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvar-
lige, gæster og er det til orientering (O), drøftelse 
(D) eller beslutning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse af 
evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

1 min  

2. Information fra elevråd/for-
mand/medarbejdere 
 
 

15 min Elevrådets forslag fremlægges af skoleleder, der har afholdt 
møde med Freja og Clara forud for mødet.  
Info fra elevrådet:  

• Der er et ønske om at automaten i Aulaen er fyldt op 
konstant. Derudover er der et ønske om flere madvarer, 
der mætter mere. Derudover ønske om ice tea og Ca-
cao. 

• Elevrådet har lavet en rundspørge blandt udskolingsele-
verne om skolemums og madpakker. Der er flere elever, 
der er begyndt at have mad med hjemmefra, ikke så 
mange elever i udskolingen bestiller ved skolemums. 
Der er mere ro i klasserne i spisepausen, når der ikke 
skal hentes mad i boden. 

• Nogle elever synes at der er koldt i klasselokalerne, da 
vinduer ofte står åbne. 

• Hvis det er muligt, vil nogle elever gerne have mikroov-
nen tilbage. 

• Der er ønske om at der opsættes skab/kasse på pigetoi-
letter mellemtrin/udskoling til hygiejnebind. 

• Næste arbejdsopgave for elevrådet er at få udarbejdet 
skolens undervisningsmiljøvurdering – de er ikke rigtig 
kommet i gang. 

 
 
Kommentarer til punktet: 
- Automaten i aulaen er et supplement til en madpakke. Hvis 

der ønskes mere mættende mad, skal der medbringes mad 
hjemmefra eller bestilles ved Skolemums. 
Vi ønsker ikke at der sælges icetea, cacao, risifrutti mm fra 

Automaten – Vi har en kostpolitik og det der sælges i auto-

maten, skal være indenfor den ramme. 

- Skoleleder oplyser at der er en del bestillinger ved skole-
mums hver dag, som dækker hele skolen. 

- Skolen har ikke noget ønske om at der skal være mikro-
ovne. Personalet oplever, som eleverne, at der er mere ro, 
når der ikke skal handles, varmes mad mm.  



  

Skolebestyrelsesmøde  

 

 2 

 
- Der skal luftes ud hver dag, men kun i kort tid – vinduerne 

skal ikke stå åbne, så der fyres for fuglene. Det tages op 
med personale og elever. 

- Vi får sat hylder eller andet op til hygiejnebind – der kan 
også altid hentes bind mm på kontoret. 

- Skoleleder informerer om at der er talt med den ansvarlige 
for elevrådet om at få udarbejdet undervisningsmiljøvurde-
ringen. Den skal være færdig i dette skoleår. 

 
 
 
Jonas har deltaget i Folkeskoleforum. Det er et møde med delta-
gelse af repræsentanter fra alle bestyrelse,børnebyrådet, politi-
kere og repræsentanter fra de faglige foreninger og skoleledere. 
Det er et møde hvor det ikke fremstår helt klart, hvad drøftel-
serne skal bruges til. Der udarbejdes ikke referat og en stor del 
er gruppedrøftelser, så det opleves ikke helt tilfredsstillende.  
Drøftelserne på mødet var om bla. valgfag og andre nye områ-
der i folkeskoleforliget. 
 

 
 

3. Information fra skolele-
der(O) 
 

7 min  
- Vi har fået henvendelser om at der er elever fra 8. og 9. 

årgang, der ikke opfører sig pænt i bussen, der kører 
mellem Søvind/Hovedgård. Der råbes, spilles høj musik 
og der tales grimt til nogle elever og chaufføren. Skole-
leder har haft elever fra 8. og 9. årgang, der benytter 
bussen til et kort møde om adfærd. 
Det er blevet gjort klart at der er tre regler, der skal over-
holdes i bussen: 

o Der skal ikke spilles musik 
o Man skal opføre sig ordentligt overfor alle 
o Der skal tales pænt til alle og i en lav stemmefø-

ring.  
Formelt er det ikke skolen som håndhæver regler for 
god opførsel under befordringen. Det er i princippet 
chaufføren og trafikselskabet. Hvis den dårlige opførsel 
"rækker ind i skolen" vil der dog være grundlag for at 
iværksætte sanktioner efter ordensbekendtgørelsen. 
Elever kan fratages retten til at benytte skolebussen ved 
dårlig adfærd. 
 

- Vi nærmer os at 9. årgang skal i gang med planlægning 
af sidste skoledag. Der følger en nærmere plan til elever 
og forældre på 9.årgang, når vi nærmer os. 
Sidste år lavede vi følgende beslutning i forhold til kara-
meller: 
Det blev besluttet at vi fortsætter med traditionen med 
karameller, men formen ændres til at karamellerne skal 
afleveres på skolens kontor i originale forseglede po-
ser/pakker, som udleveres på dagen til eleverne af læ-
rerne.  Det er forældrenes ansvar at sikre at de afleve-
rede karameller er i uåbnede originale poser. 
  

- Resultaterne fra trivselsmålingerne kan nu hentes af 
skolen. Alle resultaterne bruges til trivselssamtalerne, 
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der finder sted mellem afd. ledere og klasseteams. Der 
udarbejdes handleplaner for alle klasser. 
 

- Vi er ved at have antallet af klasser på plads for næste 
skoleår. Antallet af elever er afgørende for antallet af 
klasser. Næste skoleår vil der være to klasser fra børne-
haveklasserne til og med 9. årgang. Det betyder dermed 
også at de tre nuværende 8. klasser lægges sammen til 
to 9. klasser. 
Der er desværre forældre/elever til kommende bh-klas-
ser, der får afslag pga. plads, da de bor i et andet di-
strikt.  
 

- Næste skoleår er der ingen elever, der skal konfirmeres. 
Vi overgår til at det skal foregå på 8. klassetrin. Næste 
årgang, der skal konfirmeres, er nuværende 6. årgang – 
de skal konfirmeres foråret 2027. 

 
Kommentarer til information fra skoleleder: 
Vi drøfter adfærden i bussen og generelt de udfordringer, der er 
hos nogle med manglende respekt.  
Det er dejligt at der er god søgning til skolen og rigtig ærgerligt 
at der er nogle, der skal have afslag. 
Resultaterne fra trivselsmålingerne ønskes nærmere gennem-
gang af på næste møde. 
 
 

4. Økonomi (O) 
 
 

5 min Ikke noget nyt 

5. Henvendelser til bestyrel-
sen (D) 
 

-  Orientering om henvendelse 
 
Forældrehenvendelse vedr: 
- kollektiv trafik ifm., om eleverne i udskolingen kunne møde 

senere. 
- Indsatser ved større skift på skolen ifm klassesammenlæg-

ninger, nye kontaktlærere m.m 
- Frustration over læringsmiljøet i udskolingen, hvor nogle 

elever fylder i forhold til dårlig adfærd. 
 
Ditte fremlagde sagen og skolebestyrelsen vendte punkterne. 
Ditte svarer på henvendelsen. 

6. Justering af Princip for un-
dervisningens organise-
ring.  
(Nyt forslag medsendt som 
bilag) 
 

20 min Princippet blev gennemgået, kort revideret og godkendt. 

7. Udkast til pjece til foræl-
drevalgte. 
Forslag sendes inden mø-
det.  

25 min Bred enighed om, at det et meget gennemarbejdet og velformu-
leret dokument. Bestyrelsen noterede kommentarer og doku-
mentet rettes efterfølgende igennem endeligt. 
Skal på næste møde. 
 

8. Møderne med klasserå-
dene. 
 
 
 

25 min Ditte gennemgik sammenskrivningen af møderne med klasserå-
dene. og en gennemgang af mulige aktiviteter.  
Alle er enige i at det er gode møder, der bidrager til at få kigget 
på det, der virker, men også på hvor der evt kunne justeres. 
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Referat godkendes løbende på mødet via opsamling efter hvert punkt. 

 

 

 

De tiltag, der laves på baggrund af møderne med forældrerå-
dene, gennemgås ved næstkommende møder med forældrerå-
dene.  
 
Hver enkelt afdelingsleder tager hovedpunkterne fra afdelingen 
med på afdelingsmøder og fremlægger/drøfter indholdet. 
 

9. Hvordan og hvornår delta-
ger skb. i første forældre-
møde? 
 

15 min Det besluttes efter en drøftelse med flere modeller i spil at besty-
relsen deltager ved børnehaveklasserne og 7. årgang, og altid 
ved Centerklasserne. Derudover udarbejder bestyrelsen et slide 
om om bestyrelsens arbejde, som pædagogisk personale skal 
medbringe på forældremøderne i alle klasser.  
Bestyrelsen kan også deltage i enkelte klasser efter behov. Det 
er vigtigt at bestyrelsen er synlig i forbindelse med valg.  
 

10. Udspil vedr. timefordelings 
plan og ringetider frem-
lægges (bilag) 

30 min Timefordelingsplanen gennemgås og med de forskellige mulig-
heder der er i forhold til fagene. Størstedelen af UU fjernes, men 
vi vil gerne bevare morgenbåndet, hvis det er muligt. Ligeledes 
vil vi gerne bevare pausen på 30 min om formiddagen og fro-
kostpausen på 45 min, hvoraf de 15 min er til spisning. 
Hvad vi kan bevare, afhænger af, hvilket timetal vi skal lande på 
for de forskellige afdelinger. Der er faste rammer for den fagfag-
lige undervisning og der kommer ændringer i forhold til udmel-
dinger i folkeskoleforliget. 
Det betyder f.eks at der vil være nogle korte skoledage i indsko-
lingen og dermed en SFO, der åbner tidligere. Der er lagt mere 
undervisning på for udskolingen som følge af beslutning om flere 
valgfag. 
Alt efter timetal, kan der være ændringer i ringetider. 
Vi fortsætter med to skemaperioder og med at placerer største-
delen af lektioner i moduler. Det betyder dermed at der vil være 
fag, eleverne kun har i en skemaperiode. 
 
Vi drøfter udfordringer med ringetider, skolebusser, samt den 
ventetid, der kan opstå. Der er fra ministeriet fastsatte regler for, 
hvor længe elever må vente på en bus. 
 
Timefordelingsplanen drøftes og et bestyrelsesmedlem er af den 
opfattelse at musikundervisning burde prioriteres højere 
 

11. Punkter til næste møde 
 
 

3 min Status på national trivsel sammenholdt med sidste års resulta-
ter. 
 
Endelig gennemgang af nyt dokument til forældrerådene. 
 
Jonas fremlægger fra mødet med andre skolebestyrelser 

12. Eventuelt (O) 
 
 

  


